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SENIOR KLUB RODINNÉHO CENTRA 
Vladimíra Nejdlová

R y b n í k H l u b o čk a s e  z a č a l 
vypouštět postupným odbouráváním 
betonové hráze dne 14.11. 2022. Dne 
19.11. 2022 se  uskutečnil výlov 
s  hojnou účast í občanů . Bylo 
vyloveno cca 800 kg ryb. Nejtěžší 
rybou byl tolstolobik, vážil 31 kg 

a nejdelší ryba byl sumec se 152 cm. 
K  napuštění rybníka byla použita 
voda z bývalého vodního zdroje obce 
v  majetku firmy SAHM a  bylo 
zahájeno 15.5. 2023 v 9 hodin a bylo 
ukončeno 29.6. v půl osmé ráno.

FAKTA O STAVBĚ "REVITALIZACE 
OBECNÍ NÁDRŽE"

Odkup rybníka včetně okolního pozemku od SAHM 329 000,-Kč

Příprava projektu a žádost o dotaci 150 000,- Kč

Odbahnění 603 500,- Kč

Revitalizace stavba Dybs s.r.o. 3 808 000,-Kč

Veřejné osvětlení, el. přípojka 340 000,-Kč

Oprava komunikace, asfalt 792 000,-Kč 

Posezení, mobiliář 160 000,-Kč

Úprava jižní komunikace, okolí a odtoku 309 000,-Kč

Napouštění rybníka  SAHM 25 000,-Kč

Celkem náklady                                                                     6 514 500,-Kč

Získaná dotace od ministerstva zemědělství 2 000 000,-Kč                                            

Rodinné centrum spolupracuje 
s MAS Český západ z.s. několik let, 
a to především při organizaci letních 
příměstských táborů pro děti. 
Od minulého roku jsme spolupráci 
ro z š í ř i l i a  t e n t o k r á t z a c í l i l i 
na  seniory. Seniorský klub zahájil 
svoji činnost v  říjnu minulého roku. 
Jedná se o tříletý komunitně-sociální 
integrovaný projekt s podporou OP 
Zaměstnanost+. Našim seniorům 
nabízíme neformální společná 
setkávání. Sházíme se  každý pátek 
v  čase od 8:30 do 11:30 v  budově 
bývalé fary nebo v  knihovně. 
Ú ča s t n í c i m a j í v e l ký z á j e m 
o  tvořivou činnost. Vyráběli jsme 
například dekorace z  kaštanů, 
ze  starých knih, svíčky a  mýdla. 
Ve l m i o b l í b e n o u č i n n o s t í j e 

drátování dekorací z  černého drátu. 
Zatím proběhlo několik přednášek 
na  téma zdraví a  jeli jsme na  výlet 
do  Rochlova. Činnost klubu je 
řízena samotnými účastníky dle 
jejich zájmu a  preferencí. Setkávání 
probíhají v  přátelském duchu, 
nechybí káva, čaj a  občas nějaká 
dobrota k tomu. Hodně si povídáme 
a učíme se navzájem. Účast v klubu 
je zdarma a není podmíněna spodní 
věkovou hranicí. Docházet můžete 
pravidelně nebo se  zúčastnit 
jednorázově. Připojit se  k  nám lze 
k d y k o l i v b ě h e m r o k u . 
Doporučujeme se  předem přihlásit 
na  tel. čísle +420  776  038  771 
u Vlaďky Nejdlové, která je vedením 
klubu pověřena a  těší se  na další 
společná setkávání.
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Vážení občané,
v krátkosti vás seznámím s tím, co 

se za poslední rok povedlo dokončit 
a  čím jsme se  za celý rok zabývali. 
A také bych vás rád seznámil s plány 
a  aktivitami obce pro následující 
měsíce. Začnu tím, co je vidět. 
V  květnu loňského roku jsme 
dokončili rekonstrukci rybníka 
Hlubočka, následně proběhla oprava 
povrchu komunikace od  hřiště až 
k  r y b n í k u a  k o l e m s k l á r n y. 
Na  začátku roku se  zhotovilo 
osvětlení a  nová elektrická přípojka 
p r o r y b á ř e . C e l ý r o k j s m e 
rekultivovali zanedbané okolí 
rybníku a  př ipravovali místo 
k výsadbě stromů a keřů. Vyčištěný 
a  zrekonstruovaný rybník má 
obrovský ohlas a  celé léto byl hojně 
využíván jako koupaliště. Asfaltovali 
jsme také na  hřišti, kde jsme mimo 
jiné vyměnili okna a dveře, opravili 
střechy a  vybudovali zastřešení 
u  vstupu toalet a  z části uzavřeli 
pergolu jediné hospody v  obci. 
Asfaltem to také vonělo v  Březové 
ulici, kde je kompletně nový povrch. 
V  ulici Nádražní vznikl nový 
chodník opravila se  kanalizace 
a odvodnění ulice. A  samozřejmě to 
tak také vonělo po asfaltu. U č.p. 156 
(u  Šárky) vzniklo nové parkoviště. 
Opravili jsme kanalizační řady 
v  ulici Tyršova, Školní a U Sklárny 
a  to pro nás novou bezvýkopovou 
technologií. Stále probíhá stavba 
zkapacitnění MŠ a  stavba probíhá 
d le harmonogramu. Poda ř i lo 

se  vybudovat námi vyvolaný 
obrovský suchý poldr před naší obcí 
jako protipovodňové opatření před 
záplavami. Získali jsme použité 
zásahové vozidlo (Mercedes , 
Helmut) pro naše hasiče, zakoupili 
jsme přívěsný vozík za  novou 
dodávku. Byl zakoupen nakladač. 
Pro potřeby úklidu obce jsme museli 
koupit multikáru. Nová fasáda, 
reklamní nápisy a nová elektronická 
úřední deska svítí na  obchodním 
domě na Náměstí Míru. K rybníkům 
a  na  Pond bylo umístěno kryté 
přírodní posezení, dětské hřiště 
dostalo nový herní prvek a  lezeckou 
stěnu. No a  nyní, co není vidět. 
Kontrola čerpání dotace na  rybník 
dopadla bez problémů a  byla nám 
definitivně uznaná. Další kontrola 
N K Ú n a  č e r p á n í d o t a čn í c h 
prostředků na  výstavbu kanalizace 
proběhla také bez výhrad, tak jako 
ostatně i  audity chodu obce. 
Bezproblémovou kontrolu jsme měli 
i na přestupkovou agendu a matriku. 
Obdrželi jsme dotaci na  zateplení 
střechy a  instalaci FVE na  budově 
bývalé Jednoty. Probíhají přípravy 
d a l š í c h n a p l á n o v a ný c h a k c í 
(rozšíření ZŠ, projektu lékařského 
d o m u a  d o m u s  o b č a n s k o u 
vybaveností, komunitní bydlení pro 
sen iory, chodníky v  Dolních 
Sekyřanech a  průtah obcí v  ulici 
S t ř í b r s k é , p a r k o v a c í m í s t a 
u  statkových bytovek). V  současné 
době nás nejvíce trápí stavba, kterou 
nemáme pod kontrolou. Vlastník 

vodovodního řadu Vodárenská 
a  kanalizační a.s. Plzeň mění své 
staré potrubí v Tyršově ulici a v ulici 
U Sklárny. Je to asi nejhorší stavba co 
jsme tady měli. Ničí nám vše, co mají 
v  cestě, a  bude asi velký boj je 
dotlačit k  tomu, aby to po  sobě 
opravili. V  každém případě má 
zhotovitel termín do  konce března. 
Tak budu doufat, že to tak dopadne 
a  my budeme moci v  dubnu 
vyasfaltovat Tyršovu ulici a  opravit 
ulici U Sklárny. Vzhledem ke stopce 
Vo d á r e n k  d a l š í m u n o v é m u 
připojování na  stávající vodovodní 
řad je bohužel tato stavba nutná, tak 
jako i propojení vodovodní soustavy 
v uličce. Tuto stavbu financuje obec 
a  již byla zahájena její realizace. 
Informace pro vás „ulička” bude 
min. 3 neděle zavřená, nebo špatně 
průchodná. V  dubnu začala stavba 
kanalizace, chodníků a  parkovacích 
míst okolo Spolkového domu a  u 
statkových bytovek. Ve spolupráci 
s  SUS PK připravujeme výběrové 
řízení na stavbu chodníků u kostela, 
probíhá výběrové řízení na zateplení 
střechy a  instalaci FVE na  čp. 264 
a  podílíme se  na přípravě projektu 
e l e k t r i fi k a c e že l e z n ičn í t r a tě 
do  Nýřan. Dále je připravován 
projekt na  rozšíření ZŠ. Máme 
objednanou výměnu oken na  faře, 
řešíme nové osvětlení ve  Stříbrské 
ulici, kde o  něj částečně přijdeme 
uložením kabelu firmou ČEZ 
do země. Přeji vám všem krásné jarní 
dny.

ZPRÁVA STAROSTY 
Radek Lukáč, starosta obce
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Koncem května začali místní 
dobrovolní hasiči používat nový 
zásahový vůz CAS 15 MERCEDES – 
BENZ 1526  4X4. Vozidlo získali 
bezúplatným převodem ze  stanice 
Plzeň-Slovany a  během léta bylo 
uvedeno do  „ostrého“ provozu. 
„Helmuta – jak mu říkáme od první 
chvíle – jsme přivezli 4.5.2023 
a  během někol ika dní začal i 
upravovat nástavbu pro naše 
potřeby, dále probíhaly kondiční 
jízdy a  výcvik strojníků. 27. května 
ve  večerních hodinách proběhly 
poslední zkoušky a  vozidlo bylo 
definitivně připraveno na  výjezd,“ 
popisuje Ondřej Melichar, velitel 
jednotky sboru dobrovolných hasičů.

Při těchto úpravách odpracovali 
hasiči 250 hodin a  vůbec poprvé 
s  ním z  garáže vyjeli 4.6. ve 22:57 
k  události do  Přehýšova. Jednalo 
se  o  poplach vyhlášených EPS 
(elektronickou požární signalizací), 
naštěstí však vyvolán technickou 
závadou a  jednotka si tak zároveň 
připsala prvním planý poplach 
s  „Helmutem“. „Helmut“ letos 
nahradil již nevyhovující CAS 24 
LIAZ 18.29 XA. Tu získali hasiči 
v roce 2011, kompletně ji zrepasovali 
a  d o  l e t o šn í h o r o k u s  n í m 
absolvovali 292 mimořádných 
událostí, nespočet asistencí při 
kulturních a  společenských akcí, 
za lévání obecní ze leně , myt í 

komunikací, proplachování kanálů 
a  dalších prací pro obec. Mezi 
největší zásahy patřily povodně 
v roce 2013, kde jsme zasahovali jak 
v obci, tak blízkém okolí. V roce 2016 
jsme pomáhali při požáru pily 
v  P ř e h ý š o v ě , v  r o c e 2 0 1 8 
u  rozsáhlého lesního požáru 
v  Pňovanech a  v roce 2020 jsme 
na  silvestra likvidovali požár 
rodinného domu v  Přehýšově,“ 
vzpomíná Ondřej Melichar. „Liazku“ 
předali místní hasiči kolegům 
do  obce Štěnovický Borek. V  srpnu 
došlo i  k další změně ve  vozovém 
parku místních hasičů, když prodali 
od  roku 1987 používaný vůz DA 

AVIA A 31. Ještě letos ho však 
nahradí jiný stroj. „Ve  spolupráci 
s  obcí a  HZS Plzeňského kraje 
se  nám podařilo získat dotaci 
na  nový dopravní automobil. Bude 
s e  j e d n a t o  F O R D T R A N S I T 
a přívěs,“ prozradil Ondřej Melichar. 
„Rád bych také poděkoval všem, 
kdo se podíleli na finálních úpravách 
„Helmuta“ před jeho uvedením 
do  pohotovosti, ale zejména pak 
Obci Heřmanova Huť, zejména panu 
starostovi Radkovi Lukáčovi, který 
se  o  obnovu vozového parku 
zaslouž i l nejvíce,“ ukonč i l O. 
Melichar svůj příspěvek.

CAS 24 LIAZ 18.29 XA CAS 15 MERCEDES - BENZ 
ATEGO 1526 4X4

rok výroby 1995 2009

převod k JSDH H. Huť jaro 2011 4.5.2023

Uvedení do výjezdu 1.6.2011 27.5.2023

počet výjezdů u JSDH H. Huť 292 8

ujeto km u SJDH H. Huť 6595 km 540 km

Objem nádrže na vodu 2500 l 2200 l

Objem nádrže na pěnu 0 l 135 l

Výkon čerpadla nízký tlak 2500 l/min při tlaku 8 bar 2200 l/min při tlaku 8 bar

Výkon čerpadla vysoký tlak 1250 l/min při tlaku 24 bar 250 l/min při tlaku 40 bar

HELMUT – NOVÝ ČLEN MÍSTNÍCH DOBROVOLNÝCH HASIČŮ 
Ondřej Melichar
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Podzim jsem v  roce 2023 oslavili 
jako již tradičně našimi spojenými 
akcemi drakiádou a  Gulášobraním.  
Gulášobraní je, myslím, oblíbenou 

akcí a sejde se na zde mnoho lidí bez 
ohledu na  počasí. V  roce 2023 jsme 
Gulášobraní zpestřili pořádáním 
sbírky „Hledejsaturn“, která je 

určena na podporu někoho z hasičů. 
Prvním na  koho j sme naš ím 
Saturnem zacílili byl kolega sloužící 
u  Hasičského záchranného sboru 
a  jeho syn, který trpí chorobou 
post ihu j í c í pohybový aparát . 
Sbírkou, která trvala od  našeho 
Gulášobraní až do  Štědrého dne, 
se  nám podařilo přispět částkou 
téměř 35 tisíc korun.

Těsně před Vánoci jsme přebírali 
u dodavatele zbrusu nový dopravní 
automobil Ford Transit a  tím jsme 
dovršili obnovu našeho vozového 
parku. 

S  c e l o u n a š í fl o t i l o u d v o u 
hasičských vozidel (😊 ) jsme pak 
vyrazili 23.12. na naši vánoční jízdu. 
Touto předvánoční akcí se  již 
druhým rokem snažíme po naší obci 
rozvážet vánoční atmosféru a trochu 
t o h o t e p l é h o s v a řá k u , k t e rý 
k  adventnímu času neodmyslitelně 
patří. 

V  dubnu 1868 byla v Heřmanově 
Huti, konkrétně ve  Vlkýši v  domě 
čp. 66 otevřena dvoutřídní soukromá 
německá škola, jejíž zřizovatelem 
byly místní železárny. O dvaadvacet 
let později, v  roce 1890, byla v  obci 
Ústřední maticí školskou zřízena 
soukromá česká škola. 

Z a t u d o b u p r o š l y š k o l y 
v  H e řm a n o vě H u t i něk o l i k a 
rekonstrukcemi. Zatím poslední 
probíhá v mateřské škole ve  Školní 
ulici, kde bude navýšena kapacita z 
62 na 106 míst. Byly využity dotační 
prostředky získané od  Ministerstva 
financí. 

Vedení obce má však hotovou 
i studii přístavby základní školy. „Už 
teď je jasné, že škola ve své současné 
podobě nebude za  pár let výuce 
stačit. Zpracováváme  projekt 
a  stavební povolení, abychom byli 
p ř i p r a v e n i č e r p a t d o t a č n í 

prostředky,“ popisuje starosta. Už 
v  současné době pociťují učitelé 
především nedostatek odborných 
učeben a  právě s  nimi počítá nová 
studie. „Podle ní by se  do nově 
vzniklé př ístavby přestěhoval 

I.stupeň a  školní družina, uvolněné 
učebny by byly vybaveny pro 
odbornou výuku. Vzniknout by 
měly například jazyková učebna 
nebo dílna pro praktickou výuku,“ 
popisuje starosta obce.

V LOŇSKÉM ROCE TO BYLO PŘESNĚ 155 LET, KDY SE ZAČALA 
PSÁT HISTORIE VZDĚLÁNÍ V NAŠÍ OBCI 

Ondřej Melichar
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VZPOMÍNKY NA ŠKOLU MINULÉHO STOLETÍ 
vyprávění bývalé učitelky Růženy Štěpánkové

Letos v září uplynulo přesně 65 let, 
kdy novopečená učitelka Růžena 
Štěpánková, tehdy ještě Valešová, 
stanula před svojí první třídou 
v  ž ivotě . Psa l se  školní rok 
1958/1959 a  v lavicích druhého 
ročníku Základní devítileté školy 
v  Horních Sekyřanech sedělo 32 
žáčků. 

„Ve  třídě byla nerovná prkenná 
podlaha, u tabule stál lavor s vodou 
na  mytí tabule, na  chodbě bylo 
„suché WC“, v  zimě jsem nesměla 
zapomenout přiložit do  velkých 
k a m e n a  s k u t e čn o u r a r i t o u 
a  výchovným prostředkem byl 
na chodbě zabudovaný velký  zvon, 
který oznamoval začátek a  konec 
vyučovací hodiny. Pomáhal mi 
udržovat kázeň, protože děti, které 
nezlobily, chodily za odměnu zvonit. 
Dnes bychom řekli, že jsme působili 
v  „polních“ podmínkách, ale mně 
bylo devatenáct, splnil se mi sen být 
kantorkou a  já byla jednoduše 
š ť a s t n á , “ v z p o m í n á Růž e n a 
Štěpánková. 

Jak přiznává, velkou radost jí vždy 
udělá, když si na  ni vzpomenou 
bývalí žáci a pozvou ji na třídní sraz. 
Právě na posledním takovém setkání 
v  květnu roku 2022 společně 
se  svými žáky vzpomínala nejen 
na  jejich školní léta, ale i  na  jejich 
rodiče a další obyvatele obce. „Není 
divu, protože celý můj život rodinný 
i  profesní prožívám v  Heřmanově 
Huti. Já jej nazývám „šťastný život 
v  lásce a  práci“,“ vysvětluje paní 
Štěpánková.  

Narodila se  před začátkem 2. 
světové války – 13. 3. 1939. Rodina 
měla malé hospodářství, kde všichni 
členové rodiny pracovali. „V  září 
1945 jsem nastoupila do  jednotřídky 
Obecné školy v  Přehýšově, která 
byla česká, později jsme pak chodili 
pěšky do  Osmileté střední školy 
v  Blatnici. Hlavně jako starší 
školačka jsem zkusila obtížnou práci 
na poli, a  tak jsem raději pomáhala 
s  péčí o  dva mladší sourozence 
a snila o tom, že budu paní učitelka. 
Abych mohla studovat, museli 

rodiče vstoupit do  JZD – to už bylo 
období násilné kolektivizace. Pro 
mne ale léta nejkrásnější – „krásné 
dospívání“, kdy na  prvním místě 
byla škola provázená snahou docílit 
v y s n ěn é h o o b o r u , a l e t a k é 
neuvěřitelná dívčí zamilovanost, 
která byla osudová a  vyvrcholila 
svatbou 6.11.1958 na  Staroměstské 
radnici v  Praze,“ popisuje dětství 
a mládí bývalá učitelka.  

Jak přiznává, nejlépe se cítila mezi 
dětmi, zvláště mezi těmi menšími – 
od 1. do 5. ročníku. Práce na  škole 
v  Heřmance nebyla z  hlediska 
provozu jednoduchá. „Chyběly nám 

třídy, ve škole jsme měli kolem tří set 
žáků a vyučovalo se celkem na třech 
místech. Zažila jsem vyučování 
n a  s m ě n y, n e b o d o j í ž d ě n í 
do nedalekého Přehýšova, kam jsme 
linkovým autobusem každý den 
vozili kolem 40 dětí do 1. třídy,“  
vypočítává zvláštnosti školního 
provozu paní Štěpánková. 

V  roce 1980 se  stala zástupkyní 
ředitele školy. „Tato funkce mi 
radost nepřinášela, protože mi ubylo 
hodin mez i dě tmi a  p ř iby ly 

organizační starosti – vytvářet 
rozvrh hodin pro všechny ročníky, 
starat se  o  chod školní jídelny 
a  družiny mládeže, o  platové 
záležitosti, objednávat veškeré sešity, 
učebnice a  další pomůcky a  také 
častěji řešit výchovné přešlapy,“ 
popisuje Štěpánková. Jak prozradila, 
dokázala odpustit různá alotria, ale 
žáci se  nesměli prát a  nesměli lhát. 
Některé přestupky se  ale nedaly 
vyřešit bez rodičů. „Například když 
chlapci z  nerozumu odcizili třídní 
knihu, kterou spálili na  sklářské 
ha ldě , nebo když v  Dolních 
Sekyřanech na  návsi lovili ryby, 

uřezali jim hlavy a  házeli zpět 
do  vody,“ zavzpomínala na  některé 
průšvihy tehdejších žáků. Paní 
Štěpánkovou si tak mnozí pamatují 
jako náročnou, přísnou, ale hlavně 
spravedlivou a  tím si postupně 
získávala autoritu u žáků i rodičů.

Nejsložitější období podle ní 
nastalo 5 let před odchodem 
do  důchodu. V  září 1989 byla 
jmenována ředitelkou zdejší ZDŠ, 
což znamenalo projít výběrovým 
řízením „mocipánů“ na  Okresním 



7

výboru KSČ v  Plzni. „Rozhodly 
pracovní výsledky a  také ocenění 
Čestné uznání za  obětavou práci 
ve  školství, které mi bylo uděleno 
v roce 1984. O vyšší post jsem příliš 
nestála, protože jsem věděla, co naši 
školu čeká – probíhala přístavba 
nové kotelny, vstupní haly se 
šatnami, aby ještě vznikly dvě nové 
učebny a mohla být zrušena výuka v 
Horních Sekyřanech. S tím souviselo 
najít nový prostor pro předměty 
Dílny a pěstitelské práce,“ vzpomíná 
bývalá ředitelka. Ani se nestačila 
novými povinnostmi prokousat 
a nastal  další zlom: 17. listopad 1989 
Sametová revoluce. Ze „soudružky“ 
ředitelky byla najednou „paní“ 
ředitelka. „Nejdřív jsem musela 

projít novým prověřením, tentokrát 
pod vedením Občanského fóra. Toto 
ř ízení bylo veře jné v našem 
kulturním domě . Musela jsem 
doložit lustrační osvědčení, zúčastnit 
se konkurzu na nově zřízeném 
okresním odboru školství, získat 
důvěru učitelského sboru, a nakonec 
získat důvěru rodičů a spoluobčanů 
na veřejném  zasedání. Tento proces 
byl psychicky značně vyčerpávající. I 
podruhé jsem post ředitelky školy 
obhájila a velmi si vážila podpory 
kolegů, rodičů a spoluobčanů,“ 
vzpomíná na náročné období paní 
Štěpánková. 

Jak připomíná, život každého z nás 
je jakýsi román, ke kterému je 
zapotřebí velká láska, která vše 

překoná; pak rodina, kam se může 
člověk vždy vracet a práce, která nás 
naplňuje a obohacuje. „S manželem 
Slávkem jsme vychovali dvě děti a 
oslavili 62 let společného šťastného 
života. Dnes jsem trojnásobná 
babička a současným životabudičem 
je sedm pravnoučátek. Dětmi a 
láskou jsem měla a mám naplněný 
celý rodinný a profesní život,“ 
dodává Růžena Štěpánková.

Své životní vzpomínky sepsala 
paní Štěpánková do malé knížky a 
věnovala ji své rodině. „Jednou, až 
uplynou další roky, připomene mým 
pravnoučatům život před sto lety,“ 
dodává Růžena Štěpánková.
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ROK 2023 V ČÍSLECH A DOPLŇKOVÉ SLUŽBY KNIHOVNY 
Vladimíra Nejdlová, knihovnice

V  roce 2023 měla knihovna naší 
obce 226 registrovaných uživatelů. 
Většinu z nich lze označit za vášnivé 
čtenáře, kteří knihovnu navštěvují 
pravidelně a  domů si s  radostí 
odnášejí knihy především z  řad 
novinek pořízených během roku. 
Jeden čtenář si půjčí v  průměru 36 
knih za  rok. V  loňském roce 
ve  fondu knihovny přibylo 548 knih 
a  na  zhruba stejný počet přírůstků 
se mohou čtenáři těšit i letos. 

Návš těvníc i kn ihovny však 
přicházejí do  knihovny i  z důvodu 
využití dalších, doplňkových služeb.

Všem uživatelům knihovny je 
zdarma k dispozici internet, který je 
zprostředkován na osobním počítači 
a  také prostřednictvím služby FREE 
WI-FI. Počítač nejvíce využívají žáci 
místní ZŠ a  také další návštěvníci 
z a  ú č e l e m t i s k u ú ř e d n í c h 

dokumentů . Knihovna nabíz í 
i  kopírovací služby. Nejčastěji si 
uživatelé kopírují lékařské zprávy 
a  různé úřední formuláře či osobní 
tiskopisy.

Mezi další doplňkové služby patří 
obalová služba, kterou využívají 
především žáci a  studenti v začátku 
školního roku, kdy si nechávají 
obalit nestandardní formáty učebnic 
a sešitů.

V  letním období navš těvuj í 
knihovnu turisté za účelem nákupu 
turist ických známek, nálepek 
a pohledů obce či vodárenské věže. 
Pod správu knihovny patří výstavní 
s íň h i s t o r i e s k l á řs k é vý ro b y 
a  historie obce. Návštěvu je třeba 
domluvit předem osobně v knihovně 
nebo na tel. 720 022 710.

V odpoledních hodinách knihovnu 
hojně navštěvují žáci místní ZŠ. 

Přichází, aby zde hráli stolní hry 
nebo někteří využívají volného času 
k  vypracování domácích úkolů. Jiní 
se  zajímají o  chod knihovny. Ráda 
z v í d a v ým d ě t e m u m o ž ň u j i 
vyzkoušet si knihovnické činnosti, 
se kterými běžný uživatel knihovny 
nepřijde do  styku. Dozví se  tak 
například jak se v systému knihovny 
evidují nové knihy, jakým způsobem 
se  jednotlivé knihy označují, balí 
a  zařazuj í do  regálů a  dalš í 
zajímavosti. 

Milí čtenáři, ať už přijdete využít 
jakoukoliv službu naší knihovny, 
těším se na vás.

Aktuální výpůjční dobu a  další 
informace o  naší knihovně najdete 
na webových stránkách obce http://
www.hermanovahut.cz/knihovna/.

2022 2023

Registrovaní uživatelé (čtenáři) 206 226

Počet návštěv 2 362 3 353

Počet knih k 1. lednu 16 253 15 858

Počet vypůjčených knih 7 782 8 026

Počet pořízených knih (nákup / dar / sponzor 581 548

PO 8:30 – 11:30 12:30 – 17:00

ÚT ZAVŘENO (vyhrazeno pro MŠ/ZŠ)

ST 8:30 – 11:30 12:30 – 15:00

ČT 8:30 – 11:30 12:30 – 17:00

PÁ ZAVŘENO

Tel.: +420 720 022 710
Email: knihovna@hermanovahut.cz 
Web: http://www.hermanovahut.cz/knihovna/
Katalog: 
https://tritius.plasy.cz/library/hermanova-hut/ 

Otevírací doba

POZVÁNKA DO DIVADLA
Obec Heřmanova Huť se  již 

několikráte zapojila do  projektu 
„Kultura občanům regionu“ , kdy 
Krajský úřad Plzeňského kraje spolu 
s  DJKT v  Plzni podporují zájezdy 
za kulturou. Krajský úřad dotuje část 
dopravy. Všechna představení jsou 
v neděli od 14 hodin.

V  letošním roce jsme zajeli 
d o  P l z n ě n a  o p e r u A r m i d a 
a na činohru Čarodějky ze Salemu.

V  následující divadelní sezoně 
nám budou nabídnuta představení:

20. 10. 2024 Malý princ, balet 
v Novém divadle

8. 12. 2024 Kozí válka, muzikál 
v Novém divadle

22. 2 . 2025 Nabucco, opera 
ve Velkém divadle

6. 4. 2025 Španělská muška, 
komedie v Novém divadle

Stačí jen sledovat webové stránky 
obce a  přihlásit se. Objednávky 
probíhají s předstihem.
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